

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Thursday, November 25, 1976

• 1114

[Text]

The Chairman: Gentlemen, I see a quorum. The Committee today is seized with consideration of Supplementary Estimates (B) for the fiscal year ending March 31, 1977.

• 1115

With the Committee's permission, I will call Vote 5b, 11b, 25b, 35b and 75b relating to Indian Affairs and Northern Development.

INDIAN AFFAIRS AND NORTHERN DEVELOPMENT

A—Department—Indian and Eskimo Affairs Program

Vote 5b—Indian and Eskimo Affairs—Operating expenditures—\$35,724,000

Vote 11b—Subject to the approval of Treasury Board—1

A—Department—Northern Affairs Program

Vote 25b—Northern Affairs—Operating expenditures—1

Vote 35b—Northern Affairs—Contributions—1

A—Department—Parks Canada Program

Vote 75b—Parks Canada—Capital expenditures—456,000

Appearing today is the Honourable Warren Allmand, our Minister of Indian Affairs and Northern Development. As I understand it, Mr. Minister, you do not intend to make an opening statement; you will simply open yourself to questions.

Perhaps before questioning begins we could have agreement on the length of time we will allot to each member for questioning. I believe during the past session the following rule was in effect: the first round 10 minutes for one member of each party, the second round 5 minutes, the third round 5 minutes, and the fourth round free. Would it be agreeable that that rule be followed for this session?

Some hon. Members: Agreed.

The Chairman: In the last session we also apparently agreed among ourselves that the Chairman would call members as they indicated their desire to question, but he would give preference to members who had not questioned earlier on the first, second or third rounds, after which he would call on other members of Parliament who are not members of the Committee. I presume that is also agreeable to everyone?

Some hon. Members: Agreed.

The Chairman: Dr. Holmes, do you want to lead off?

Mr. Holmes: All right, Mr. Chairman. Mr. Minister, it is good to have you with us today. I want to refer, if I may, to Vote 5b on page 44 of the Supplementary Estimates; there are

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le jeudi 25 novembre 1976

[Interpretation]

Le président: Messieurs, nous avons quorum. Le Comité doit étudier aujourd'hui le Budget supplémentaire (B) pour l'année financière se terminant le 31 mars 1977.

Si vous me le permettez, je mets en discussion les crédits 5b, 11b, 25b, 35b et 75b relatifs aux Affaires indiennes et au Nord canadien.

AFFAIRES INDIENNES ET NORD CANADIEN

A—Ministère—Programme des affaires indiennes et esquimaudes

Crédit 5b—Affaires indiennes et esquimaudes—Dépenses de fonctionnement—\$35,724,000

Crédit 11b—Sous réserve de l'approbation du Conseil du trésor—\$1

A—Ministère—Programme des Affaires du Nord

Crédit 25b—Affaires du Nord—Dépenses de fonctionnement—\$1

Crédit 35b—Affaires du Nord—Contributions—\$1

A—Ministère—Programme Parcs Canada

Crédit 75b—Parcs Canada—Dépenses en capital—\$456,000

Nous accueillons aujourd'hui l'honorable Warren Allmand, ministre des Affaires indiennes et du Nord canadien. Si j'ai bien compris, monsieur le ministre, vous n'avez pas l'intention de faire de déclaration d'ouverture. Vous voulez vous prêter tout de suite aux questions.

Avant de ce faire, nous pourrions peut-être tomber d'accord sur la durée du temps de parole alloué à chaque membre du Comité. Au cours de la session précédente, nous accordions au premier tour dix minutes pour un membre de chaque parti, au second tour cinq minutes, au troisième cinq minutes et le quatrième était libre. Êtes-vous d'accord pour que nous suivions la même procédure à cette session-ci?

Des voix: D'accord.

Le président: Au cours de la dernière session, nous avions également décidé, entre nous, que le président donnerait la parole aux membres au fur et à mesure qu'ils en indiqueraient le désir; toutefois, je devais donner la préférence aux membres qui n'avaient pas posé de question au cours du premier, second ou troisième tour, après quoi je pouvais laisser parler les autres députés qui ne faisaient pas partie du Comité. Je suppose que tout le monde est d'accord?

Des voix: D'accord.

Le président: Monsieur Holmes, voulez-vous commencer?

M. Holmes: Très bien monsieur le président. Monsieur le ministre, nous sommes heureux de vous avoir parmi nous aujourd'hui. Je voudrais tout d'abord parler au sujet du crédit